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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro energetiku ZHMP  

ZÁPIS z 1. jednání 

Výboru pro energetiku ZHMP konaného dne 21. 3. 2023 v 14:00 hod. 
Velká zasedací síň Zastupitelstva HMP, Mariánské náměstí 2/2, Praha 1 

 

     

 
Přítomni: Mgr. Jan Chabr, Jonáš Felkel, Mgr. Štěpán Hofman, Jan Hušbauer, JUDr. Radmila Kleslová, Mgr. Jan 

Šimbera, Ing. Eva Tylová, Dr.Ing. Milan Urban, Václav Vislous, Mgr. Zdeněk Zajíček, RNDr. Štěpán 
Kyjovský 

Omluveni: Jan Wolf  

Hosté: Ing. Pavel Elis, MBA, Ing. Jaroslav Klusák, Phd., Ing. Zbyněk Petruška,  Tomáš Jílek, Ing. Martin Pacovský, 
MBA, Ing. Ludvík Baleka, Ing. Milan Hampl, 

Jednání řídil: Mgr. Jan Chabr, předseda výboru pro energetiku 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení Výboru pro energetiku 

2. Schválení programu 1. jednání Výboru pro energetiku a volba ověřovatele zápisu 

3. Představení členů Výboru pro energetiku 

4. Stanovení základního rozsahu činností výboru, vztahy jednotlivých městských organizací v kontextu energetiky. 

5. Představení oddělení energetického manažera v rámci odboru OCP 

6. Představení a prezentace činnosti příspěvkové organizace HMP – Pražské společenství obnovitelné energie 

7. Představení společnosti ve 100% vlastnictví HMP – Technologie hlavního města Prahy, a.s. 

8. Představení společnosti ve 100% vlastnictví HMP – Pražská plynárenská, a.s. a jejích dceřiných společností 

9. Představení společnosti ve částečném vlastnictví HMP Pražská energetika, a.s., a jejích dceřiných společností 

10. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

Zasedání Výboru pro energetiku ZHMP bylo zahájeno ve 14:00 hod. a řídil ho předseda výboru Mgr. Jan Chabr. 
Předseda výboru přivítal přítomné členy a konstatoval, že je výbor usnášeníschopný s tím, že je přítomna 
nadpoloviční většina jeho členů. Omluven byl Jan Wolf. 

2. Schválení programu 1. jednání Výboru pro energetiku a volba ověřovatele zápisu. 

Předseda výboru navrhl program jednání Výboru pro energetiku ZHMP, který byl členům výboru předložen v řádném 
termínu před konáním výboru a vyzval členy k případnému doplnění daného programu. Současně informoval, že 
tento první výbor je vzhledem k tomu, že nejsou na ZHMP předkládány žádné tisky v oblasti energetiky, chápán jako 
seznamovací s cílem stanovení základního rozsahu činností výboru a představení společností HMP, které se věnují 
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oblasti energetiky. O navrženém programu nechal hlasovat. Členové výboru souhlasí s navrženým programem 
jednání. 
 
pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 
usnesení k bodu 2 bylo  přijato jednohlasně 
 
V průběhu představení OEM OCP MHMP vyzval dodatečně předseda výboru k volbě ověřovatele zápisu, kde navrhl 
jako ověřovatele zápisu 1. jednání Výboru pro energetiku   pana Dr.Ing. Milana Urbana, který s danou nominací 
souhlasil.  
 
Předseda výboru nechal hlasovat o volbě ověřovatele zápisu. 
pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

3. Představení členů Výboru pro energetiku 

Zde vyzval předseda výboru jednotlivé členy výboru, aby se krátce představili. 

4. Stanovení základního rozsahu činností výboru, vztahy jednotlivých městských organizací v kontextu energetiky 

Předseda výboru nastínil členům stávající stav na oddělení energetického manažera, úkoly, které před výborem a 
oblastí správy energetického hospodářství stojí, jako jsou zavádění energetického managementu energetických 
hospodářství subjektů hl. m. Prahy, které spadají do gesce různých odborů MHMP, sjednocení energetické správy 
majetku HMP, aktualizace stávajících koncepcí HMP, které reflektují dopady celosvětové energetické a hospodářské 
krize atd. Dále se zmínil o nutnosti zajistit pro Prahu robustní distribuční soustavu, která je ve správě PREdistribuce, 
a.s. a možnosti rozvoje energetického využití vodíku. Dalším tématem je i komunitní energetika, které napomáhá již 
schválená a připravovaná legislativa (LEX OZE I a II) nebo obměna a modernizace veřejného osvětlení. Dalším 
tématem, kterým se zabývá hl. m. Prahou založená a.s. OICT je generel elektromobility. Posledním tématem je 
hledání úspor z iniciativy obyvatel města. 
V rámci diskuze Dr. Urban požádal o doplnění rozsahu činnosti výboru o bod zajištění dostatku levné energie pro 
Pražany v rámci řízení energetických společností PPAS a PRE, které jsou vlastněné zcela či v podílu městem. Rovněž 
tak výzva výboru těmto společnostem k razantnímu snížení cen pod cenový strop daný státem. Předseda Mgr. Chabr 
odpověděl, že tyto otázky budou součástí diskuze po prezentacích obou společností na dnešním zasedání. 
 

5. Představení oddělení energetického manažera v rámci odboru OCP 

Činnosti oddělení energetického manažera MHMP představil vedoucí příslušného oddělení Ing. Zbyněk Petruška, 
poukázal na: 

- nutnost personálního posílení,  
- zajištění jednotného sběru energetických dat,  
- stanovení kompetencí v oblasti energetiky,  
- nutnosti spolupráce se subjekty HMP,  
- přípravu jednotného energetického portálu, 
- metodickou a věcnou přípravu aplikace zákona č. 406/2000Sb. ve věci zpracování EA HMP, 
- potřebu věcné i metodické spolupráce s energetiky z městských částí HMP, 
- potřebu koordinace projektových aktivit. 

 
 Během diskuse v daném bodu byly vypořádány dotazy členů Mgr. Jana Šimbery a Ing. Evy Tylové, kteří měli 
dotazy na Ing. Petrušku v oblasti možné spolupráce s pražskými společnostmi. 

6. Představení a prezentace činnosti příspěvkové organizace HMP – Pražské společenství obnovitelné energie 

Činnosti Pražského společenství obnovitelné energie představil ředitel této příspěvkové organizace Ing. Jaroslav 
Klusák, Ph.D. 

 
 Během diskuse v daném bodu byly vypořádány dotazy členů Mgr. Jana Šimbery a Ing. Evy Tylové a Václava Vislouse, 

kteří měli dotazy na ředitele PSOE. 
 

7.  Představení společnosti ve 100% vlastnictví HMP - Technologie hlavního města Prahy, a.s. 
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 Činnosti Technologie hlavního města Prahy, a.s. představil předseda představenstva této společnosti Tomáš Jílek. 
Během diskuse v daném bodu byl vypořádán dotaz člena Václava Vislouse, který směřoval k tématu nabíjecí 
infrastruktury hl. m. Prahy. V diskuzi vystoupil Dr. Urban s názorem, že po prezentacích společností PSOE  a THMP je 
zřejmé dublování aktivit a cílů. Závěrem konstatoval, že THMP má širší zázemí, odborné zaměstnance a delší historii 
a nabízí se otázka, zdali PSOE by neměla být integrována do THMP, jelikož RHMP a ZHMP se musí zabývat 
optimalizací společností a nákladů v rámci struktury správy města. 

 
8.  Představení společnosti ve 100% vlastnictví HMP - Pražská plynárenská, a.s. a jejích dceřiných společností 
 V rámci představení společnosti vystoupil a prezentoval činnosti PP, a.s. předseda představenstva Ing. Martin 

Pacovský, MBA a za společnost Prometheus, energetické služby, a.s. prezentoval ředitel této společnosti Ing. Ludvík 
Baleka. 

 V rámci dotazů se přihlásil pan Šimbera, který se dotazoval na vodíkovou strategii  a zda  PP, a.s. v rámci této 
strategie realizovala nějaký pilotní projekt. Ing. Pacovský informoval, že nikoliv, neboť za stávajících podmínek „do 
2% vodíku“ není nutné tento požadavek v rámci distribuční soustavy řešit. Pan Vislous se dotázal na ekonomiku PP, 
a.s. ve věci finanční záruky HMP vůči PP, a.s. a jak bylo toto čerpáno. Na dotaz odpověděl finanční ředitel PP, a.s., 
který informoval, že v rámci poskytnutých záruk nebylo čerpáno v plném rozsahu a vypořádání s HMP by mělo 
proběhnout do května 2023. 

 
Člen výboru Dr. Urban v daném bodě dával návrh na usnesení se zněním, jakým způsobem chce PP, a.s. snížit cenu 
energií  pro občany HMP pod nyní zastropované ceny.   Na daný návrh reagoval Ing. Pacovský s tím, že ceny jsou již 
nyní pod cenovým stropem a proto se domnívá, že toto je splněno.  
 
Dr. Urban přesto požadoval hlasování o usnesení ve znění: Výbor pro energetiku ZHMP vyzývá představenstvo PPH, 
a.s. k vypracování a předložení Výboru pro energetiku ZHMP strategii revize cenové politiky, která zajistí okamžité 
snížení cen energií pro Pražany pod zastropovanou cenu státem. 
 
Předseda výboru nechal hlasovat o daném návrhu usnesení. 
pro: 5 (Chabr, Urban, Kleslová, Hušbauer, Hofman) proti: 0, zdržel se: 4 (Tylová, Šimbera, Vislous, Felkel) 
Usnesení nebylo přijato. 

 
9.  Představení společnosti v částečném vlastnictví HMP Pražská energetika, a.s., a jejích dceřiných společností 
 

Tuto společnost prezentoval generální ředitel společnosti Ing. Pavel Elis, MBA, následně byl vyzván k prezentaci Ing. 
Hampl, z PREdistribuce, a.s. Vedení společnosti informovalo o struktuře dané společnosti a o plánovaných 
činnostech.  
 
V rámci bodu došlo k otevření diskuse nad cenovými hladinami elektrické energie a očekávaným vývojem těchto cen. 
Ze strany vedení společnosti byl indikován trend snížení těchto cen pod stávající cenový strop. Jednotlivé cenové 
nabídky vždy u PRE, a.s. reflektují množství odebrané EE, druh tarifu a dobu smluvního závazku. Ze strany členky 
výboru Ing. Tylové byl dotaz ve věci memoranda HMP a PRE, a.s. o podpoře sdílení elektrické energie vyrobené z 
OZE. GŘ potvrdil platnost tohoto memoranda a uvedl, že prioritou je stále vyrobenou energii z FVE spotřebovat 
v místě výroby.   
 

10. Různé 
 V různém předseda výboru poděkoval přítomným za účast a hostům poděkoval za věcné prezentace. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Jan Chabr 
předsedkyně Výboru pro energetiku ZHMP 

 
 
 
 

RNDr. Štěpán Kyjovský 
tajemník Výboru pro  energetiku ZHMP 
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Ověřil: Dr. Ing. Milan Urban, člen Výboru pro energetiku ZHMP  

Zapsal: Ing. Zbyněk Petruška, OEM OCP MHMP   


